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Terezie KAŠPAROVSKÁ, moderátorka
--------------------
V našem předvolebním seriálu jsme pro vás tentokrát zjišťovali, jestli chtějí politici po volbách zavést školné na
univerzitách. Zástupci pěti parlamentních stran odpovídali opatrně. Většina z nich se ale shoduje v tom, že v příštím
volebním období nic takového neudělá.

Kristina CIROKOVÁ, redaktorka
--------------------
Z oslovených stran se k zavedení školného hlásí jen ODS. Ta o tom mluví už dlouho a má dokonce i přesný plán. Lidé
by za roky studia začali platit až po dokončení školy, a to teprve ve chvíli, kdy by dosáhli nadprůměrného platu. Kdo
by takové peníze nevydělával, platit by nemusel. Školné by podle ODS znamenalo více peněz pro univerzity, a tudíž
vyšší kvalitu.

Jiří POSPÍŠIL, stranický expert na školství a justici /ODS/
--------------------
By školné bylo stanoveno v podobě jednoho průměrného platu v České republice, to znamená přibližně 20 tisíc korun
na celý školní rok.

Kristina CIROKOVÁ, redaktorka
--------------------
Ani zelení placení za studium úplně nezavrhují. Podle nich se ale nejdříve musí zavést systém studijního spoření, grantů,
půjček a stipendií.

Ondřej LIŠKA, předseda strany /SZ/
--------------------
Nyní zavádět školné je nesmysl, dokud existují ekonomické bariéry pro vysokoškolské studium.

Kristina CIROKOVÁ, redaktorka
--------------------
Podobně se na věc dívají i lidovci.

Cyril SVOBODA, předseda strany /KDU-ČSL/
--------------------
My neříkáme, že to je zakázané téma, ale v tomto období těch příštích čtyř let, v době finanční ekonomické krize ne.

Kristina CIROKOVÁ, redaktorka
--------------------
Naopak levice je rezolutně proti placení na univerzitách.
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Jiří PAROUBEK, předseda strany /ČSSD/
--------------------
V žádném případě na veřejných vysokých školách ne.

Vojtěch FILIP, předseda strany /KSČM/
--------------------
Spíše myslím, že je potřeba se znovu zabývat tím, jaké jsou jednotlivé vysoké školy a jaká je jejich akreditace.

Kristina CIROKOVÁ, redaktorka
--------------------
S návrhem na zavedení školného přišli už před šesti lety pravicoví senátoři. Ve sněmovně ale narazili. Kristina Ciroková,
Televize Prima.


